
Zápis z jednání výboru a revizní komise SPPK 4.5.2025 (online)  

 

Přítomni: Charvát, Maňásek, Polák, Lisová, Kletečka, Kunderlík, Šenkyřík, Constantine 

Omluveni: Čutora, Šmahel, Chovanec, Douglas, Vlasáková, Fricová 

Přizvaní hosté: Čiháček, Hospodár 

 

V 18:55 prof. Charvát přivítal účastníky online jednání výboru a RK SPPK. Přítomné seznámil s 
body programu k projednání.  

 

1. Redaktorka Grada zaslala seznam obrázků publikace Žilní vstupy, které nemají 
dostatečnou kvalitu. Dr. Maňásek provede revizi, jednotliví autoři budou osloveni 
s návrhem na možnost získání kvalitnější fotodokumentace. Chybí titulní strana knihy, 
prosím zasílat návrhy dr.Maňáskovi do konce měsíce. 

2. Návrh stran snahy vytvoření národních ošetřovatelských standardů, p. Ulrich požádal 
SPPK o záštitu. Výbor je toho názoru, že standard by měl vypracovávat zástupce SPPK, 
p.Ulrich by byl přizván do týmu. Záštitu jeho osobě SPPK neuděluje. Prof. Charvát připraví 
odpověď p.Ulrichovi. 

3. V pátek 11.4.2025 se konal online meeting se zástupci MZ ČR ohledně kurzu Ošetřování 
žilních vstupů dle návrhu SPPK. MZ trvá na tom, že by se měla oddělit teoretická a 
praktická část kurzu. Mgr. Šrámková provedla další korekci, která je nyní revidována. 
Poslední verze bude zaslána členům.  

4. Kurz ošetřovatelská péče o dlouhodobé venózní vstupy, který je  nabízen na webu, není 
akceptován výborem SPPK ani MZ ČR. SPPK se vyhrazuje proti tomuto kurzu.  Kurz má 
být určen pracovníkům domácí a hospicové péče s vydáním certifikátu s platností na 2 
roky. Certifikát však přímo neopravňuje k vykonávání dané ošetřovatelské péče, edukace 
v délce 4 hod je naprosto nedostatečná, naprostá většina lektorů je členům výboru 
neznámá, rozhodně nejsou ani členy odborné společnosti SPPK při ČLS JEP. Stanovisko 
připraví ke schválení výborem prof. Charvát. SPPK se vymezuje a umístíme na web.  

5. Projekt NIKEZ. Projektu s cílem vytvoření operativního doporučení, týkajícího se 
prevence a nástroje hodnocení infekčních komplikací žilních vstupů, se měli účastnit 
všichni členové výboru a RK SPPK. Prof. Charvát zaslal ucelenou formu návrhu, min. 
týden virtuální se konal meeting. Definováno 17 klinických otázek. Vznikl požadavek, 
abychom zredukovali počet okruhů. Prof. Černý by byl rovněž rád členem týmu. 
Požadavek na zpracování do konce června. Člen týmu musí zaslat účast v odborných 
společnostech. Došlo k nedorozumění ohledně formy přípravy a provádění rešerše 
dostupných studií, vzhledem k novým skutečnostem je nyní směrodatnější tvořit národní 
ošetřovatelský standard a kurz ošetřovatelské péče, což jsou prioritní aktivity a projektu 
se výbor nebude účastnit. Prof. Charvát připraví odpověď ad NIKEZ. 

6. Konference SPPK listopad 2025. Smlouva s hotelem Olšanka potvrzena a podepsána. 
Měl by se začít tvořit program. Do června nutné vytvoření 1.oznámení. 

7. Konference PICC day 12.6.2025 v Novém Jičíně. Rezervováno ubytování pro přednášející.  
Přihlašování probíhá, aktuálně přihlášeno 210 účastníků (bez dodavatelů a 



přednášejících). Dr. Maňásek již zaslal program, grafickou úpravu provede M.Hospodár, 
bude vyvěšen na webu SPPK.   

8. Účast na SKVIMP (28.-30.5.2025) potvrzena, dotace SPPK je organizace jednoho bloku 
prezentací.  

9. Návrh na vytvoření nových kódů a úpravu hodnocení stávajících výkonů, kdy bodová 
hodnota mnohdy naprosto nedostatečná. Prof. Charvát oslovil MZ, dr. Pokorný poradil 
další vhodné kroky. Nejprve nutné obrátit se na společnosti, které mají nyní kódy 
nasmlouvány, že bude docházet k revizi. Dalším krokem bude vytvoření seznamu výkonů. 
Návrhy na update a nové kody zasílat dr. Polákovi.  

10. Zástupkyně 3M oslovila SPPK s dotazem na sponzoring za logo na webu SPPK. Částka 
dosud zasílána na starý účet SPPK. Kontaktuje dr.Polák. 

11. 27.5.2025 setkání US ambasáda ohledně vytváření týmů v ČR firmou BD, někteří členové 
SPPK budou přítomni. 

Jednání výboru bylo ukončeno v 20:15.  

Další schůze je naplánovaná na 1.6.2025 v 19:00 hod online.  

Zapsal Dr. Maňásek 


